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Tuinen –, maar dat zijn er nu eigenlijk drie geworden. Hoveniersbedrijf Everts en Rozenveld Hoveniers zijn dit voorjaar samengegaan. 
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‘Ik heb de stoute schoenen 
aangetrokken en Bennie 
gevraagd om het bedrijf verder 
samen met mij te runnen’
Rozenveld en Everts gaan samen

Welke naam het bedrijf krijgt en of er überhaupt 
een nieuwe naam komt, daarover wordt nog 
nagedacht. Voorlopig is het al druk genoeg. 
Rozenveld Hoveniers bestaat sinds 1999, 
Hoveniersbedrijf Everts sinds 1992. Bennie Everts 
van Hoveniersbedrijf Everts had door het samen-
werkingsverband al zo’n elf jaar veel te maken met 
Rozenveld Hoveniers; zo werd er bijvoorbeeld vaak 

materieel uitgewisseld. Hans Rozenveld runde het 
bedrijf samen met zijn broer Jan, maar die werd 
twee jaar geleden helaas ernstig ziek, waardoor 
hij niet meer kon functioneren in het bedrijf. Hans 
Rozenveld werkte zo goed en zo kwaad als het 
ging alleen door, maar moest uiteindelijk op zoek 
naar alternatieven. ‘Bennie zit vier kilometer verder-
op en werkt al lang samen met ons’, vertelt hij. ‘Je 

kent elkaar goed, dus dit voorjaar heb ik de stoute 
schoenen aangetrokken en Bennie gevraagd om 
het bedrijf verder samen met mij te runnen.’ 

Everts ziet dit als een voortvloeisel uit het samen-
werkingsverband: als de nood hoog is, help je 
elkaar. ‘In het verleden werd ik ook geholpen als 
ik iemand extra nodig had, en andersom droeg ik 
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mijn kennis over wanneer het over een bepaald 
specialisme ging. In de elf jaar van dit samenwer-
kingsverband is gebleken dat we veel aan elkaar 
hebben. De concurrentie waar iedereen zo bang 
voor is, weegt niet op tegen wat het oplevert. Nu 
kijk je over je eigen schutting heen en stel je je 
open op. Je krijgt veel meer terug dan wanneer je 
je alleen met je eigen wereldje bezighoudt.’

Eén goede groenopleiding
Samen hebben Rozenveld en Everts zo’n tien 
medewerkers. Vorig jaar had Rozenveld dat alleen 
ook, maar er is momenteel een enorm gebrek aan 
personeel. Rozenveld: ‘Ik zou nu het liefst op een 
man of vijftien zitten; dat zou beter stroken met de 
hoeveelheid werk.’
Everts vindt het echter ook niet handig om alles 
maar binnen te halen, maar daarna enorm veel 
nawerk te hebben. Dan kun je beter een stapje 
terug doen, vindt hij. ‘Tijdens de vergadering van 
de VHG kwam het nijpende tekort aan personeel 
ook ter sprake. Hoe krijgen we jongeren enthou-
siast om het groene vak in te gaan? Het onderwijs 
en het bedrijfsleven moeten zorgen voor goede 
kwaliteit. Er zou één goede groenopleiding moe-
ten komen, hier in het noorden. Nu is dat veel te 
versnipperd.’

Duurzame tuinen 
Everts is ook lid van NL Greenlabel. Twee jaar gele-
den heeft hij een tuin aangelegd in Haren, waar-
voor hij het duurzaamheidslabel A haalde. ‘Deze 
tuin is nu doorontwikkeld en daarvan gaan we 
samen met Lodewijk Hoekstra van NL Greenlabel 
opnames maken, om te laten zien hoe je duurzame 
tuinen kunt aanleggen. Het ging om een totaal 
versteende tuin. We kregen in eerste instantie een 
e-mail waarin alleen stond dat de voortuin een 
opknapbeurt moest hebben en dat de achtertuin 
volledig op de schop moest. In de voortuin lag 
kunstgras, in de achtertuin lagen alleen tegels en 
op de oprit stond een elektrische auto. Ik dacht: 

dáár begin ik over. Waarom heb je een elektrische 
auto op de oprit en kunstgras in je voortuin? Het 
bleek dat die mensen daar net woonden. Binnen 
vijf minuten hadden wij alles op het spoor.’

Nooit een tuin met alleen maar bestrating
Everts denkt dat zijn bedrijf ten opzichte van het 
westen de pech heeft dat het in Drenthe erg groen 
is. De gemiddelde klant hier zegt niet: Doe maar 
een duurzame tuin. Toch merkt hij een kentering 
als hij gesprekken met mensen voert. ‘Er is wel 
bewustwording. Ik ben geboren en getogen in 
Drouwen, het hoogste stukje Nederland, allemaal 
zand, nooit wateroverlast. Maar na een recente 
hoosbui stond daar alles blank. Dus men gaat toch 
nadenken: als ik alleen maar bestrating heb, kan 
het water niet weg.’

Rozenveld biedt nooit een tuin aan met alleen 
maar bestrating. En als mensen dat wel willen, doet 
hij zijn uiterste best om hen op andere gedachten 
te brengen. Volgens Everts ligt het wat genuan-
ceerder: ‘Een oude vrouw met reuma kiest bewust 
voor een onderhoudsarme tuin, omdat ze zich een 
andere tuin niet kan veroorloven. Dat zijn beslis-
singen die ik kan respecteren. We hebben hier ook 
dakterrassen van appartementen voor ouderen 
verfraaid met houten bloembakken. Als anderen 
dat zien, willen ze dat ook.’

Rozenveld vindt het niet lastig dat er nu twee 
kapiteins op één schip zijn. ‘Die verhouding had ik 
ook al met mijn broer; we deden het samen. Ik heb 
Bennie juist ook gevraagd om zijn sterke kanten: 

klantenbezoek en het commerciële verhaal. Mijn 
sterke kanten zijn regelgeving en het berekenen 
van het financiële plaatje.’ Everts: ‘Wij zijn tegen-
polen; dat is onze grote kracht. We zullen het echt 
niet altijd met elkaar eens zijn, maar dat komt wel 
goed.’

Hoveniers-bokashi
Rozenveld produceert hoveniers-bokashi. Bokashi 
is het Japanse woord voor goed gefermenteerd 
organisch materiaal. Met behulp van micro‐
organismen, Ostrea-zeeschelpenkalk, Edasil-
kleimineralen en alle voorkomende groene resten 
uit het werk van het hoveniersbedrijf wordt deze 
bodemverbeteraar gemaakt, door middel van een 
fermentatieproces. Deze groenstromen worden 
vermalen tot kleine deeltjes van zo’n vijf bij vijf 
centimeter, en dan zes tot acht weken afgedekt 
voor het fermentatieproces. Hierdoor blijven 
voedingsstoffen behouden en gaat de massa niet 
rotten of stinken, maar juist rijpen en een bosgeur 
produceren. In tegenstelling tot composteren 
komen bij dit fermenteren nauwelijks CO2 of ande-
re gassen vrij, en ook geen looizuren of andere 
vloeistoffen, zoals dat wel bij het composterings-
proces gebeurt. Everts: ‘Met bokashi willen we in 
de toekomst nog veel meer gaan doen.’
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